
1 
 

Tammsaare kooli hoolekogu koosoleku protokoll                                                

Pärnu                                      13.09.2022.a nr 1.1-3/1 
Tammsaare kool  

Hoolekogu koosoleku juhataja: Aleksandr Frischer 
Protokollija: Tatjana Koor 

Koosolekul osalesid: Thea Tammeleht-Abraham (kooli pidaja esindaja), Aleksandr Frischer, Tatjana Koor, 
Aleksandra Škatova, Karl Allik, Anna Dmitrijeva, Olga Vereshchagina, Irina Jüriöö, Jelena Nikoforova, Natalja 
Boikova, Julia Reponen, Alla Vesselova, Aljona Abramova, Riho Alliksoo (direktor, kutsutud osaleja), Kristina 
Moissejenko (õppealajuhata, kutsutud osaleja), Reet Merilaine (õppealajuhataja, kutsutud osaleja), Ene Koitla 
(Pärnu linnavalitsus, kutsutud osaleja). 

Päevakord: 
1. Arvamuse avaldamine kooli põhimääruse kehtestamiseks ja muutmiseks. 
2. Arvamuse avaldamine kooli õppekava muutmiseks ja kehtestamiseks. 
3. Õppijate arvu piirnormi suurendamisega seotud küsimused.  
4. Rahvusvahelise kaitse saanud õpilaste õppetöö korraldus.  
5. Hoolekoguliikmetelt laekunud ja muud küsimused 
6. Hoolekogu esimehe valimine 

Päevakorrapunkt nr 3. Õpilaste arvu piirnormi suurendamine 

Ene Koitla Pärnu linnavalitsusest selgitas olukorda tuues välja, et haridus on saanud kaks aastat mõjutada 
erinevate tegurite poolt (Covid-19, Ukraina sõda), mis on mõjutanud ka nõudlust õppekohtade osas. 
Linnavalitsuse soov on, et klasside piirmäärad oleks 27 või isegi 28. See tuleneb nii Ukraina laste lisandumisest, 
aga ka tagasipöördujate (mujalt Eestisse) suurenenud arvust ja riigi sisese rände suurenemisest, mis on toonud 
Pärnu linna inimesi juurde. Seetõttu palutakse suurendada laste piirarvu klassides. Lisaks täpsustati, et praegu 
on Ukraina laste jagamine koolidesse pandud Pärnus kinni, kogutakse andmeid kokku ja siis hakatakse jagama. 
Teistes piirkondades on juba piirnormid täis. Pärnus on veel võimalusi, aga enam mitte palju.  

Hoolekogu tõi välja, et seaduses on kirjas, et piirmäär on 24 ja kooli pidaja saab vaid vähendada seda ning see 
muudatus oleks justkui vastuolus seadusega. Linna esindaja täpsustas, et hoolekogu nõusolekuga saab ka tõsta 
piirmäära ning kooli pidaja palve on tõsta see 27ni. Lisaks mainiti, et sellega on paljud teised Pärnu linna koolide 
hoolekogud nõustunud ja andnud enda nõusoleku. Lisaks kinnitati, et kui keegi lahkub klassist, kus on õpilaste 
piirmäära tõstetud, siis nende asemel kedagi ei võeta, vaid lähtutakse piirmäärast 24 õpilast klassis.  

Ühe klassi esindaja tõi välja, et sellist infot (klasside suuruse ja õpilaste aru kohta) oleks hea teada varem (enne 
koosolekut), et saaks nt küsida arvamust ka teiste klassi laste vanematelt.  

Kooli esindaja tõi välja, et Ukrainast tulnud lapsed viiakse eraldi õpperühmadesse sügisel 2022 (vt ka päevakorra 
punkt nr 4), mis võimaldab hoida klassides laste arvu siiski madalamana. Lisaks on rühmaõpe puhul on võetud 
arvesse ka õpetajate arvamust. Õpetajate esindaja ütles, et kool ja nemad tegi kõik võimaliku, et olukorda 
võimalikult hästi lahendada ja laste heaolu silmas pidada. 

Sellel õppeaastal (2022/2023) ületab laste arv klassis piirnormi järgnevates klassides: 2A, 6K, 7A, 7K, 8K. Toimus 
hääletamine. Suurendamise poolt olid 13 hoolekoguliiget 14st ning üks oli vastu. 

Otsus. Hoolekogu andis nõusoleku suurendada õpilaste arvu piirmäära klassides.  

• 2A klass – 25  

• 6K klass – 25 

• 7A klass – 27 

• 7K klass – 26 

• 8K klass – 27 
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hoolekogu esimees 


